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     У 1974 році відчинила двері перша у Кузнецовську школа. У 
листопаді 2014  міська ЗОШ №1 святкувала 40-річчя. Про діяльність 
навчального закладу, здебільшого, судять по його випускниках. Зі 
стін першої  школи їх було випущено більше чотирьох тисяч, з них 
124 із золотою, 85 - зі срібною медаллю.  
     Калейдоскоп десятиріч – калейдоскоп поколінь. Годинник 
відлічує час уроками… Змінюються президенти й міністри, 
політичні системи й погляди, методики й підручники… А учні 
першої кузнецовської школи, як і раніше, щоранку поспішають за 
парти, щоб пізнати розумне, добре, вічне. 

     «Доброго дня, любі учні та вчителі Першої школи  усіх поколінь! 
Доброго дня, шановні гості!», - такими словами зі сцени зустрічали 
гостей  Сергій Мельник і Юлія Якубська, вчителі української мови і 
одночасно ведучі урочистостей з нагоди 40-річчя Кузнецовської ЗОШ 
№1. Озирнувшись на  роки плідної праці, у колективі навчального 
закладу вирішили, що мають чим пишатись, про що розповісти 
громадськості – попри війну.  
     «Сьогодні ми щиро хочемо поділитися з вами нашими щемливими  
спогадами, досягненнями,  творчими напрацюваннями та 
далекосяжними планами. Школа стала справжньою домівкою для всіх і 
кожного, хто мав можливість тут вчити і навчатися, пізнавати світ. 40 



років – це вже історія. Історія – це дорога. У кожного вона своя, але 
спільна для людей, об’єднаних  однією справою. Сьогодні тут зібралися 
однодумці, ті, хто душею, долею, серцем, думками,  добрими справами 
причетний до свята. На День народження зібралася родина, а об’єднала 
усіх – наша  рідна школа!», - сказали зі сцени ведучі, Сергій Мельник та 
Юлія Якубська,  і запросили усіх у подорож «Сторінками сімейного 
шкільного альбому». У цей час на екрані демонструвались кадри: потяг, 
вокзал Нової Рафалівки, музична школа, фундамент сучасного 
приміщення ЗОШ №1, перший випуск.  
      Біля витоків заснування першого навчального закладу Кузнецовська, 
який запрацював у будівлі теперішньої музичної школи, з 1974 року 
стояла директор  Галина Михайлівна Чайка. Ось як про неї висловився її 
духовний син - Володимир Федорович Чайка: «Это был наш человек… 
таких людей уже нет… раз-два и обчелся… Дальновидный политик 
педагогики, идеолог воспитания… выдающийся стратег и тактик 
урока… вдохновительница учителей… организатор наших побед… 
архитектор образования… философ просвещения… мыслитель 
школьного интерьера… художник педсовета… Мать!.. кузнецовской 
интеллигенции… реаниматор безнадежных учеников… железная 
леди».    
      Чотири десятиліття тому будівництву школи в усьому допомагала  
РАЕС в особі першого генерального директора,  віце-президента 
ядерного товариства України, заслуженого енергетика України 
Володимира Коровкіна, донька якого теж закінчила цей навчальний 
заклад. З тих далеких днів і до сьогодні РАЕС та ЗОШ №1 тісно 
співпрацюють. Тому першим з поважних гостей на сцену підіймається 
саме легендарний енергетик Володимир Олександрович Коровкін. З 
вітальним словом виступив також заступник теперішнього 
гендиректора ВП РАЕС, депутат обласної ради  Володимир  Бондаренко.  
     Поруч з першою директоркою школи, Галиною Чайкою, пліч-о-пліч 
працювали восьмеро сміливих педагогів. Вони ризикнули приїхати на 
нове, невідоме місце, розпочати «з нуля» велику справу.  
     Росло місто і разом з ним міцніла школа: у 1976 році символічний 
ключ від нового приміщення, виготовлений токарем УБ РАЕС Борисом 
Смолянським, отримали учні Хабелькаєва Марина та Куксов Віталій. У 
1978 році пройшов перший шкільний бал, перші прощання і перші 
сльози – школу покинув перший випуск під керівництвом  Клари 
Володимирівни Баранової. 



      З кожним роком вчительський колектив поповнювався новими 
кадрами, а зі шкільного корабля у самостійне плавання виходило все 
більше і більше випускників.  
     Перебудовувалася держава - школа не стояла на місці. Адже творчим 
натурам ніколи не живеться спокійно, у їх головах  вирують нові ідеї, 
створюються сміливі проекти. Тому ініціативу Галини Чайки про 
відкриття класів з поглибленим вивченням фізики та математики 
швидко підхопила найактивніша група вчителів: Кисла Галина 
Петрівна,Чайка Володимир Федорович, Чайка Марія Петрівна, Кратік 
Ольга Олександрівна, Дуднік Олександра Федорівна, Козаков Віктор 
Олександрович, Чилій Надія Іллівна. Цих людей  вважають легендами 
школи. Факел знань, запалений у середині 80-х минулого століття, і до 
нині передається педагогами-ініціаторами  молодим колегам, а естафета 
керівництва школою згодом перейшла до  Володимира Чайки. Наступні 
директори,  Віра Леонідівна Саліхова та Галина Вікторівна Черкасова, з 
ентузіазмом  підхопили справу своїх попередників. 
     Час становлення нової суверенної держави, 90-ті роки ХХ століття, 
були чи не найскладнішими для школи. Адже потрібно було 
кардинально змінювати ідеали, зберегти педагогічний колектив. А 
також знайти нові методи впливу на дітей, одночасно підтримувати 
сімейні цінності, виховувати духовно. І школа стала саме тією домівкою, 
у якій знаходили відповіді на складні питання не тільки учні, а й батьки. 
      Керувати навчальним закладом у цей непростий період довелося 
Василю Івановичу Подику, котрий майстерно справлявся з норовливим 
та амбітним педколективом. У 1997 році Василь Іванович передав 
естафету  Миколі Івановичу Мельнику, а він  -   Любові Іванівні 
Ярмолюк.  Далі настав час директорства  Ольги Микитівни Лютої. 
          21 століття – ера новітніх технологій. Час не стоїть на місці, школа 
теж змінюється на очах. Завдяки невичерпній енергії та далекоглядності 
нинішньої директорки, Наталії Антонівни Середи, за останні шість років 
школа перетворилася на сучасну, конкурентоспроможну, одну з 
найкращих в області. Можна так перефразувати відомий вислів: 
«Скажіть мені який у вас директор, і я скажу яка ваша школа». 
     Коли у Кузнецовську відкривались нові школи, Перша завжди щедро 
ділилася своїми досвідченими педагогами. Тому сьогодні серед 
керівників навчальних закладів працюють ті, хто набував досвіду і 
загартовував характер саме тут. 
Організатори не забули хвилиною мовчання віддати данину пам’яті і 



шани вчителям, а також колишнім учням, які рано пішли з життя. 
Знову  чути голос шкільного дзвоника. Життя триває… 

Світлана ФЕДОНЮК, директор КП «Прес-центр Кузнецовської 
міської ради». 

 


